



Erasmus+ funded project on pandemic preparedness concludes

Heidelberg, 29.10.2024

Leading health institutions from four European countries have collaborated to design an interactive e-learning vocational and educational training course on pandemic preparedness for health care professionals: [GLIDE-19 course](#). The course aims at enhancing the skills and competencies of European healthcare professionals to efficiently manage pandemics similar to COVID-19 in the future.

The Erasmus+ funded [GLIDE-19 project](#) was launched in November 2022, driven by the need for a single platform for consolidating, integrating, exchanging and sharing COVID-related knowledge and best practices.

After a six-month-long pilot phase, the project leaders now announce the successful conclusion of the multinational research project.

The project brought together researchers, healthcare and social workers, policymakers, and public health organizations from Germany, Spain, Italy and the Netherlands to educate and train healthcare professionals on the skills and knowledge necessary to effectively navigate future pandemics.

The GLIDE-19 course was developed using a research- and design thinking-based approach. The research phase included an extensive literature review that has been [published](#), and several focus groups discussions to integrate evidence-based knowledge. Afterwards, co-creation sessions were held to finalize the content, according to knowledge and training needs of health workers using a design-thinking approach. The course is available in five different languages i.e. English, Spanish, Italian, German, and Dutch. The course's interactive modules, multimedia offers, and knowledge tests provide an engaging learning experience with hands-on tools to apply in their respective fields.

The course was piloted in the past six months, reaching participants from seven European countries, including healthcare professionals, public health personnel, and policymakers. Initial feedback from participants has been overwhelmingly positive, with many praising the course's practical approach and in-depth information on COVID-19 as well as mental health support and handling crises communication during pandemics.

Read more about the Heidelberg team: [Link](#).



Erfolgreicher Abschluss des Erasmus+ finanzierten Projekts zur Pandemievorsorge

Heidelberg

29.10.2024

Führende Gesundheitseinrichtungen aus vier europäischen Ländern haben zusammengearbeitet, um einen interaktiven E-Learning-Kurs zur beruflichen Weiterbildung in Pandemievorsorge für Gesundheitspersonal zu entwickeln: [GLIDE-19](#). Das Training zielt darauf ab, die Fähigkeiten und Kompetenzen europäischer Gesundheitsfachkräfte zu verbessern, um zukünftige Pandemien wie COVID-19 effizient zu bewältigen.

Das von Erasmus+ finanzierte [GLIDE-19-Projekt](#) wurde im November 2022 ins Leben gerufen, da eine einzige Plattform für die Konsolidierung, Integration, den Austausch und die Weitergabe von COVID-bezogenem Wissen und Best Practices erforderlich war.

Nach einer sechsmonatigen Pilotphase geben die Projektleiter jetzt den erfolgreichen Abschluss des multinationalen Forschungsprojekts bekannt.

Das Projekt brachte Forschende, Gesundheits- und Sozialarbeiter:innen, politische Entscheidungsträger:innen und Organisationen des öffentlichen Gesundheitswesens aus Deutschland, Spanien, Italien und den Niederlanden zusammen, um Gesundheitsfachkräften die Fähigkeiten und Kenntnisse zu vermitteln, die für eine wirksame Bewältigung zukünftiger Pandemien erforderlich sind.

Der GLIDE-19-Kurs wurde mit einem auf Forschung und Design Thinking basierenden Ansatz entwickelt. Die Forschungsphase umfasste eine umfassende Literaturrecherche, die [publiziert](#) wurde, und mehrere Fokusgruppensitzungen zur Integration evidenzbasierten Wissens. Anschließend wurden Co-Creation-Sitzungen abgehalten, um den geplanten Inhalt des Kurses an den Wissens- und Schulungsbedarf des Gesundheitspersonals anzupassen. Der Kurs ist in fünf verschiedenen Sprachen verfügbar: Englisch, Spanisch, Italienisch, Deutsch und Niederländisch. Die interaktiven Module, Multimedia-Angebote und Wissenstests des Kurses bieten eine ansprechende Lernerfahrung mit praktischen Werkzeugen, die Sie in den jeweiligen Bereichen anwenden können.

Der Kurs wurde in den letzten sechs Monaten als Pilotprojekt durchgeführt und erreichte Teilnehmende aus sieben europäischen Ländern, darunter medizinisches Fachpersonal, Personal des öffentlichen Gesundheitswesens und politische Entscheidungsträger. Das erste Feedback der Teilnehmer war überwältigend positiv. Viele lobten den praktischen Ansatz des Kurses und die ausführlichen Informationen zu COVID-19 sowie die Unterstützung bei der psychischen Gesundheit und die Kommunikation im Umgang mit Krisen bei Pandemien.

Lesen Sie mehr über das Heidelberg-Team: [Link](#).